
Dagsorden til Bestyrelsesmøde 

Deltagere: Mette Kølbæk Pedersen, Søren Thomas 
Lauritsen, Jonna Flensborg Nielsen, Marie-Louise Lund 

Nowack, Tina Madsen, Lise Pugdahl-Vilhelmsen, Anders 
Pyndt, Knud Pedersen og Mette Kloppenborg 
Afbud: Brian Nørgaard Albertsen 

Dato og tid: 27.10.2022 kl. 17.00 – 20.00 
Sted: Børnehuset Stjernen 
Mødeleder: Tina 
Referent: Anders 

 

 Emne  Pun
kt 
typ
e1 

Tid og 
ansvarlig 

Indstilling Referat 

1. 1  Velkomst og 
godkendelse af referat 
fra sidst.  

B   Godkendt 

2.  Nyt fra Huset O Anders 
Knud 
Mette 

 
 

 

Fra Ledelsen 
Vi skal fra 2023 og de næste 3 år frem skal alle 
personaler på uddannelse i sproglig udvikling. 
Herning Kommune er ikke på niveau med andre 
kommune, når det gælder børns sproglige 
udvikling. Derfor er dette et skal. 
 
Vi har haft besøg af Pernille, som er pædagog på 
brændgaard. Pernille gav et oplæg om 
sangkufferter, med henblik på at understøttet 
sang, musik og bevægelse for børnene. 18 januar 
får vi besøg af Sangens hus, der kommer og 
afholder en workshop om samme emne. 
 
Vi har fået taget hul på arbejdet omkring værdier, 
struktur og organisering i børnehuset Stjernen. Vi 

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 



har haft snakket morgener og vil fortsætte med 
formiddage osv.  
 
Vi puster til den pædagogiske idræt, som handler 
om leg og bevægelsesglæde 
 
Der er iværksat et supervisionsforløb på 
Planeterne, der skal understøtte deres samarbejde. 
Hvordan samarbejder vi? Hvordan spiller vi 
hinanden god? Hvordan organiserer/positionerer vi 
os?  
 
Vi er inviteret til årlig kvalitetsdialog på 
forvaltningen i dag 27.10.2022 
 
Fra Vuggestuen 
Vi har 1 sept. fået 2 nye pædagoger i vuggestuen i 
stedet for Anne-Marie og Hanne. De nye kollegaer 
er Nadia og Miriam.  
Nadia er næsten nyuddannet og prøver for første 
gang kræfter med vuggestue arbejdet.  
Miriam kommer fra en vikarstilling på solstrålerne, 
hvor hun har vikarieret for Tina. Miriam er ansat 
frem til jul hvor hun flytter. Vi valgte ansætter 
Miriam, da hun er kendt i og med vuggestuen og 
har meget erfaring i aldersgruppen. Vi har lige slået 
Miriams stilling op. Håber at vi finder en 
vuggestuepædagog med erfaring. 
Tina er ved at være tilbage på fuldtid igen (start 
november) Dejligt. 
Majbritt pædagog på kometstuen er i gang med at 
tage sprogvejlederuddannelsen.  
Vi har fået ny El bus cykel med plads til 4 børn. Det 
er fantastik at tage på ”langtur med 4 børn” og på 
den måde få oplevelser i den store verden. Cyklen 



er delvis sponseret af Kvik køkkener med 10.000 kr. 
Dette kom i stand ved hjælp af Eva Sivebæk, hvilket 
vi takker hende for. 
 
Fra Børnehaven  
Den 3/10 startede Nanna som 
pædagogmedhjælper, men måtte af personlige 
årsager stoppe igen efter den første dag. Vi har 
derefter haft stillingen opslået og den 26/10 starter 
Kristina Bak Madsen i stillingen. Kristina er ansat 30 
timer fordelt på 4 dage den hun samtidigt med skal 
uddanne sig til pædagog sideløbende med hun 
arbejder her. Så hun har fri hver tirsdag. Hun vil 
være ansat i 2 år. Vores rolle i hendes uddannelse 
er, at Lars skal være mentor for hende i de 2 år. 
Han skal hjælpe med at omsætte teori til praksis. 
Den 11/10 startede Thomas F. Jørgensen sit forløb 
som 2. års Pa elev. Thomas skal være her frem til 
den 21/4 2023. Thomas er på Mælkevejen 
Den 12/10 startede Anders H. Lindbjerg. Anders 
pædagogstuderende og har sin først praktik på 
Mælkevejen hvor han skal være i 7 uger. 
Den 27/10 2022 har Pa elev Tina sidste dag efter et 
½ år her i huset. Tina har i hele perioden været 
tilknyttet Planeterne 3. 
Lørdag den 24/9 havde vi personaledag både for 
vuggestuen og Børnehaven. Vi var til 
idrætskonference på Via University college I Århus. 
Vi startede dag med at mødes på Stjernen, hvor 
blev hentet af en bus, der transporterede os til 
Århus hvor vi havde en rigtig god dag med oplæg 
og workshops om pædagogisk idræt.  
Vi sluttede dagen af med spisning og socialt 
samvær i Giraffen. En super dag hvor alle kom 
hjem og var lidt klogere på hvad pædagogisk idræt 



er og kan. Vi vil i løbet efterår/vinter have fokus på 
at booste pædagogisk idræt i institutionen. 
Sprogvejledere kommer til at have fokus på 
læsning og skriftsprog. Derudover vil der være 
fokus på de flersprogede børn. 
Mvh. Knud  

Stjernekøkkenet 
I Stjernekøkkenet har vi nu sagt helt farvel til 
Frederikke og Caroline. Begge er nu 
færdiguddannede med både en studenterhue 
og en faglig uddannelse. Begge bestod 
svendeprøve med glans! 
 
Susanne, nuværende ernæringsassistent elev, 
er allerede godt på vej, og faget falder hende 
let. Dejligt for hende OG for os! 
 
Jeg har været inviteret til at holde oplæg i 
Ældrerådet. Det skal ses som en udløber af, at 
jeg, i efteråret 2021, faciliterede både en 
temadag og praktiske kurser for alle 
køkkenmed-arbejdere i plejehjemskøkkenerne i 
Herning Kommune. Nu blev Ældrerådet ”klædt 
på” til at være ambassadører for de 
forandringer der sker med maden i de 
respektive køkkener. 
 
Dagene er arbejdsomme og flyver afsted i 

Stjernekøkkenet, - det mærkes at både 

mødeaktiviteter og aktiviteter i almindelighed i 

det store, skønne hus igen er i sin normal 



Der serveres mad til de valgtilforordnede på 

tirsdag. 

Mette 

3.  Nyt fra samrådsmøde O Lise 
Brian 

22. november 2022 Mødet var udsat 

4.  Gennemgang af drift, 
overenskomst og 
økonomi  

O Anders  Gennemgang af vores budgettildeling. 

Bestyrelsen fik fremlagt, hvordan vi bliver tildelt 

økonomi til at drive institution. 

Økonomien er hovedsagelig barns bestemt, og 

reguleres pr. mdr. Vores opgave er hvert år at 

bruge alle pengene og ramme 0 på bundlinjen. 

Et overskud føres til budgettet to år frem. Et 

drift minus skal hentes næste år.  

5.  Opfølgning fra sidst på 
Aula 

D Anders 
 

Der skal være fokus på at få kommunikeret 

og dokumenteret dagligdagen og ikke kun 

ture og arrangementer.  

 

Bliver der kommunikeret og dokumenteret 

om dagligdagen?   

Virker inddelingen med need to know og 

nice to know?  

 

• Need to know skal ligge i kalender  

• Nice to know kan skrives som besked 

 

Kalender skal bruges til de aktiviteter 

forældre skal vide løber af staben. Det er 

Det fungerer godt nu. 

Mængden af opslag er tilpas, og det fungerer 

med billeder. 

Der skal laves et skriv til forældrene i 

Børnehaven om praksis i AULA. 



også her man lægger yderligere 

informationer. Så forældrene for en 

detaljeret beskrivelse, hvis de åbner 

kalenderbegivenheden. Altså ikke via besked 

- spørg Jonna 

 

Dagbøger skal ligge under overblik.  

Virker det som tiltænkt med dagbøger under 

overblik (med slutdato en uge frem)  

 

Bliver der anvendt nyt billedalbum hver 

måned?  

 

6.  Forældrekenskab 
- datoer 

B Anders 
 

Bestyrelsen overtager forældreforeningens 

opgave i forhold til at genere økonomi til 

koloni.  

 

Tour de Stjernen, legepladsdag, 

forældrekendskab mm. 

Datoer aftales. 

Hvis vi laver fællesaftener, skal der være fokus 

på at alle føler sig som en del af fællesskabet. 

Man kunne trække et nummer i forhold til hvor 

man sidder. Det kunne også være at medbringe 

en ret fra din hjemland/ favorit ret/ andet. 

Kaffe og kage kan købes fra køkkenet. 

 

Der laves en skabelon til en invitation til sådan 

en aften, som kan deles og genbruges. Søren 

 

Mette laver et oplæg til vuggestuen 

 

Vi satser på at finde datoer i foråret. 

Aftales på næste møde 



7.  Morgenmad i vuggestuen O Knud Status - er der ændring?  
 
Kunne det være en mulighed at forældrene 
selv har maden med? 

Kan der laves et skriv til forældrene, der 
præciserer formålet med morgenmåltidet. 

 

Det blev besluttet at morgenmaden bortfalder 

fra nytår i vuggestuen. Der udarbejdes et skriv 

til forældre, som sendes ud i starten af 

december. 

 

Børnehaven fastholder morgenmaden 

8.  Mellemmåltid B Anders Hvad skal det koste? Prisen i dag er 100 kr. 
pr. mdr.  

 
 
 
10% betaler ikke. Hvordan tackler vi det? 

Det blev besluttet at mellemmåltider fremover 

skal koste 130 kr. pr mdr. 

Ændringen træder i kraft pr. 1.1.23 og 

forældrene varsles på AULA 

 

Vi går direkte til dem som ikke betaler. 

Forhåbentligt Hjælper det, alternativt kan de 

selv have brød og frugt med.  

9.  Valg af et sundt 
frokostmåltid 

B Anders Frokosttilbud i institutionen 
 
Sagsfremstilling: Folketinget har den 4. juni 
2010 vedtaget loven om fleksible 
frokostordninger i daginstitutioner. Hvad 
betyder denne lov? Alle børn skal fra senest 
1. august 2011 have et tilbud om et sundt 
frokostmåltid. Derefter skal der i 
bestyrelserne hvert 2. år tages fornyet 
beslutning herom. Dvs. i efteråret 2012 
gældende for 2013 og 2014, i efteråret 2014 

gældende for 2015 og 2016 og så fremdeles. 
Da der er lavet prisregulering på prisen for 
måltidet, skal der tages stilling til om det skal 
fortsætte i Børnehuset Stjernen? 

 

Godkendt 



10.  Uderummet i vuggestuen O Knud Hvordan forholder det sig? Hvilke 
retningslinjer og pædagogiske overvejelser 
ligger til grund?  

De børn som sover, når man er ude, går glip af 

at være med på legepladsen. 

Kunne de være ude på andre tidspunkter? Det 

er et ressourcespørgsmål og et udtryk for 

dagens organisering og praktik. 

Vi kan være opmærksomme på 

problemstillingen. 

Vær opmærksom på at skrive ud til forældrene 

hvad børnene har lavet, ikke hvornår de har 

sovet. 

11.  Årshjul for bestyrelsen B Anders Fra evt. på sidste møde. Næste møde 

12.  EVT.     

 

 
Godkendt af: 
 
 
 
 
Mette Kølbæk Pedersen (Forældrerepræsentant)  Søren Thomas Lauritsen (Forældrerepræsentant) 
 
 

 
 
Tina Madsen (Forældrerepræsentant)    Jonna Flensborg Nielsen (Personale repræsentant) 
 
 



 
 
Marie. Louise Lund Nowack (Forældrerepræsentant)   Brian Nørgaard Albertsen (Forældrerepræsentant) 
 
 
 
 
Lise Pugdahl-Vilhelmsen (Forældrerepræsentant) 


